
          

 

 

                 PROTOKÓŁ – Nr III/2010 
 
                              z obrad III sesji VI kadencji Rady Gminy  
                                   Sulęczyno z dnia 29 grudnia 2010 roku, której obrady  
                                   odbyły się w lokalu sali posiedzeń Urzędu Gminy  
                                   Sulęczyno i trwały od godziny 1010 do godziny 1330 

                             ------------------------------------------------------ 

 

Załączniki:  
 
 1.Lista obecności radnych Rady Gminy na III sesji VI Rady Gminy Sulęczyno z dnia 29 grudnia  
     2010 roku i zaproszonych gości – od strony 1 do strony 3. 
 
 2.UCHWAŁA – Nr IIII/9/2010 Rady Gminy Sulęczyno z dnia 29 grudnia 2010 roku w sprawie  
     zmieniająca uchwałę w sprawie podatku od nieruchomości i zwolnień od tego podatku w     
     Gminie Sulęczyno. 
 
  3.UCHWAŁA – Nr III/10/2010 Rady Gminy Sulęczyno z dnia 29 grudnia 2010 roku w sprawie  
     określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych w Gminie Sulęczyno. 
 
  4.UCHWAŁA – Nr III/11/2010  Rady Gminy Sulęczyno z dnia 29 grudnia 2010 roku w sprawie  
     nabycia gruntu położonego w Sulęczynie. 
 
  5.UCHWAŁA – Nr III/12/2010  Rady Gminy Sulęczyno z dnia 29 grudnia 2010 roku w sprawie  
     Programu Aktywności Lokalnej Gminy Sulęczyno na lata 2011 – 2015. 
 

 6.UCHWAŁA – Nr III/13/2010  Rady Gminy Sulęczyno z dnia 29 grudnia 2010 roku w sprawie  
      uchwalenia budżetu Gminy Sulęczyno na rok 2011. 
 

  7.UCHWAŁA – Nr III/14/2010 Rady Gminy Sulęczyno z dnia 29 grudnia 2010 roku w sprawie  
      uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Sulęczyno na lata 2011 – 2022. 
 
  8.UCHWAŁA – Nr III/15/2010 Rady Gminy Sulęczyno z dnia 29 grudnia 2010 roku w sprawie  
      powołania Rady Społecznej Gminnego Ośrodka Zdrowia w Sulęczynie. 
      
 

                      
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



 
 

                      PROTOKÓŁ – Nr III/2010  
 

z obrad III sesji VI kadencji Rady Gminy Sulęczyno z dnia 29 grudnia      
  2010 roku, której obrady odbyły się w lokalu sali posiedzeń Urzędu                  
           Gminy Sulęczyno i trwały od godziny 1010 do godziny 1330  
 ------------------------------------------------------------------------------------------------- 

Ad 1 
 

Sprawy regulaminowe: 
 
a)otwarcie III sesji Rady Gminy i przedstawienie porządku obrad. 
 
   Przewodniczący Rady Gminy Sulęczyno Kazimierz GAWIN stwierdził „ otwieram obrady 
   III sesji Rady Gminy Sulęczyno ”. 
 
    Na wstępie powitał radnych Rady Gminy obecnych na obradach III sesji VI kadencji Rady  
   Gminy oraz gości, tj.: 
 

   1.Posła na Sejm RP dr Stanisława LAMCZYKA 
   2.Wicestarostę Powiatowego Bogdana ŁAPĘ 
   3.Komendanta Komendy Powiatowej Policji w Kartuzach Beatę PERZYŃSKĄ 
   4.Zastępcę Komendanta Komendy Powiatowej Policji w Kartuzach Andrzeja CZAJĘ 
   5.Księdza Proboszcza Parafii Rzymsko-Katolickiej w Mściszewicach Ireneusza LEHMANN 
   6.Wójta Gminy Bernarda GRUCZĘ 
   7.Zastepcę Wójta Gminy, Sekretarza Gminy Wiesława ULATOWSKIEGO 
   8.Skarbnika Gminy Barbarę WAWRZON 
   9.Radnego Rady Powiatu Kartuskiego, Kierownika GOZ Remigiusza KOSTRZEWSKIEGO 
 10.Dyrektora Zespołu Szkół w Sulęczynie Annę SŁUPIKOWSKĄ 
 11.Dyrektora Szkoły Podstawowej w Podjazach Emilię DYSZER 
 12.Dyrektora Szkoły Podstawowej w Węsiorach Klaudię JERECZEK 
 13.Dyrektora Szkoły Podstawowej w Borku Kamiennym Teresę HINCA 
 14.Dyrektora Przedszkola Samorządowego w Sulęczynie Ewę KUJAWSKĄ 
 15.Sołtysów Gminy Sulęczyno 
     oraz obecnych mieszkańców gminy. 
    
   Na stan 15 radnych Rady Gminy Sulęczyno udział wzięło w obradach III sesji VI kadencji Rady  
   Gminy 15 radnych Rady Gminy, zgodnie z listą obecności, która stanowi załącznik do  
   niniejszego protokołu ( str.1 ) oraz gości ( str.2 i 3 ). 
      
   Na podstawie listy obecności stwierdził, że sesja jest prawomocna do obradowania  
   i podejmowania uchwał. 
     

    Przewodniczący Rady Gminy Kazimierz GAWIN stwierdził, iż należy uzupełnić porządek obrad  
    o punkt 4 g) powołania Rady Społecznej Gminnego Ośrodka Zdrowia w Sulęczynie. 
   Państwo radni otrzymaliście w materiałach przedmiotowy projekt uchwały, lecz tego zapisu nie  
   ma w porządku obrad.  
 
    W związku z powyższym porządek obrad III sesji VI kadencji Rady Gminy Sulęczyno  
   przedstawia się następująco: 
    
   1.Sprawy regulaminowe: 
  
      a)otwarcie III sesji Rady Gminy, 
      b)przedstawienie porządku obrad III sesji Rady Gminy i wprowadzenie ewentualnych zmian, 
      c)zatwierdzenie protokołów z obrad I i II sesji Rady Gminy Sulęczyno z dnia 02 grudnia  



 
        2010 roku. 
  
   2.Sprawozdanie z wykonania uchwał Rady Gminy. 
 

   3.Sprawozdanie z prac Wójta Gminy. 
 
   4.Podjęcie uchwał w sprawach: 
     
      a)zmieniająca uchwałę w sprawie podatku od nieruchomości i zwolnień od tego podatku w     
         Gminie Sulęczyno, 
      b)określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych w Gminie Sulęczyno, 
       c)nabycia gruntu położonego w Sulęczynie, 
      d)Programu Aktywności Lokalnej Gminy Sulęczyno na lata 2011 – 2015, 
      e)uchwalenia budżetu Gminy Sulęczyno na rok 2011, 
      f)uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Sulęczyno na lata 2011 – 2022, 
     g)powołania Rady Społecznej Gminnego Ośrodka Zdrowia w Sulęczynie. 
      
   5.Interpelacje i wolne wnioski. 
 
   Przewodniczący Rady Gminy Kazimierz GAWIN zadał pytanie: kto z radnych Rady Gminy jest  
  za przyjęciem porządku obrad w przedstawionej wersji? 
 
  Rada Gminy przystąpiła do głosowania. 
  
  Głosowanie przebiegało, jak poniżej: 
   
  - za przedstawionym porządkiem obrad III sesji VI kadencji Rady Gminy głosowało 15 radnych 
    Rady Gminy. 
 
  Rada Gminy zatwierdziła jednogłośnie przedstawiony porządek obrad III sesji Rady Gminy  
   Sulęczyno; 
 

c)zatwierdzenie protokołów z obrad sesji Nr I/2010 i Nr II/2010 Rady Gminy Sulęczyno z     
  dnia 02 grudnia 2010 roku. 
 
  Protokoły z obrad sesji Nr I/2010 i Nr II/2010 Rady Gminy Sulęczyno z dnia 02 grudnia 2010 roku  
   były do wglądu w biurze Rady Gminy oraz został wyłożony w lokalu sali posiedzeń Urzędu  
   Gminy Sulęczyno na godzinę przed obradami III sesji VI kadencji Rady Gminy Sulęczyno.  
 

  Przewodniczący Rady Gminy Kazimierz GAWIN zadał pytanie w brzmieniu: 
 
   - Czy ktoś z radnych Rady Gminy Sulęczyno ma uwagi do zamieszczonych treści w protokołach  
      Nr I/2010 i Nr II/2010 z obrad sesji Rady Gminy Sulęczyno, które odbyły się w dniu 02 grudnia  
      2010 roku? 
 
   Nikt z radnych Rady Gminy nie zabrał głosu w sprawie protokołów z obrad I i II sesji Rady  
   Gminy Sulęczyno z dnia 02 grudnia 2010 roku. 
 
   Należy stwierdzić, że Rada Gminy nie wniosła uwag do protokołu – Nr I/2010 i Nr II/2010 z obrad  
   sesji Rady Gminy Sulęczyno z dnia 02 grudnia 2010 roku. 
 
   W związku z powyższym Przewodniczący Rady Gminy Kazimierz GAWIN poddał pod  
   głosowanie Radzie Gminy protokół z obrad I/2010 i Nr II/2010 sesji Rady Gminy Sulęczyno z  
   dnia 02 grudnia 2010 roku. 
 

  Głosowanie przebiegało, jak poniżej: 
 
   - za zatwierdzeniem protokołów Nr I/2010 i Nr II/2010 z obrad sesji Rady Gminy Sulęczyno z  
     dnia 02 grudnia 2010 roku głosowało 15 radnych Rady Gminy. 



 
   Rada Gminy zatwierdziła protokół Nr I/2010 i Nr II/2010 z obrad sesji VI kadencji Rady Gminy  
   Sulęczyno z dnia 02 grudnia 2010 roku. 

Ad 2 
 

       Sprawozdanie z wykonania uchwał Rady Gminy Sulęczyno podjętych podczas obrad     
    I i II sesji V kadencji Rady Gminy Sulęczyno w dniu 02 grudnia 2010 roku.  
 
     Radni Rady Gminy otrzymali przedmiotowe sprawozdanie w komplecie materiałów za  
    potwierdzeniem odbioru w dniu 23 grudnia 2010 roku celem zapoznania się. 
 
    Rada Gminy przedmiotowe sprawozdanie przyjęła bez uwag. 
 
       Sprawozdanie z wykonania uchwał Rady Gminy Sulęczyno podjętych podczas obrad I i II sesji  
    VI kadencji Rady Gminy Sulęczyno z dnia 02 grudnia 2010 roku stanowi załącznik do  
    niniejszego protokołu. 
 

Ad 3 
 

   Sprawozdanie z prac Wójta Gminy Sulęczyno za okres od dnia 02 grudnia 2010 roku. 
 

   Sprawozdanie ustnie przedstawił Wójt Gminy Sulęczyno Bernard GRUCZA: 
 

     Serdecznie witam Wysoką Radę, Pana Posła RP oraz wszystkich zaproszonych gości na pierwszej  
    roboczej sesji Rady Gminy. 
 
    Chciałbym przybliżyć Państwu niektóre zagadnienia:] 
 
    1. Budowa Szkoły Podstawowej w Sulęczynie – firma „ WASKO ” z Rumi zeszła z placu  
        budowy. Istniejące urządzenia zakryto foliami, żeby nie uszkodzić sterowni a także położono  
        stropy podłogowe. Prace przerwał inspektor nadzoru, ze względu na nieodpowiednie warunki  
        atmosferyczne. 
    2. Przeprowadziliśmy przegląd budynków szkół na terenie gminy. 
    3. Wieża ( bezprzewodowy Internet ) – trwa sprzeciw. Proponujemy inne miejsce pod tą wieżę. 
          Może firma PLAY przychyli się do tej propozycji.  
    4.20 grudnia 2010 roku wpłynęło pismo od Wójta Gminy Sierakowice w sprawie drogi do  
       gospodarstwa rolnego Pana Mirosława CHOSZCZ. 
       Po analizie dokumentów wiem, że Krajowa Komisja Wywłaszczeniowa uchyliła decyzję.  
       Gmina znalazła się w punkcie wyjścia.  
       Ustaliłem z Wójtem Gminy Sierakowice, że po świętach się spotkamy, aby wspólnie tą kwestię  
       rozstrzygnąć.  
    5.21 grudnia 2010 roku ogłosiliśmy przetarg na zbiórkę i transport stałych niesegregowanych  
       odpadów komunalnych z pojemników będących w dyspozycji Gminy Sulęczyno w roku 2011.  
       Otwarcie ofert nastąpi 30 grudnia 2010 roku. 
    6.Zmiana nawierzchni chodników przy ulicy Szydlickiej w Sulęczynie – wykonawca Firma  
       Usługowo-Budowlana Witolda CYGERT z Gowidlina za cenę w wysokości 176.560,33 zł.  
       Umowa była tak skonstruowana, żeby nic nie można zrobić.  
       Stało się inaczej – aura płata figle. Dlatego po zimie przejdzie się inspektor nadzoru 
       i wszystkie poprawki zostaną usunięte w ramach gwarancji.    

Ad 4  
 

   Podjęcie uchwał w sprawach:  
 

  a)zmieniająca uchwałę w sprawie podatku od nieruchomości i zwolnień od tego podatku     
     w Gminie Sulęczyno. 
 
      Radni Rady Gminy w komplecie materiałów za potwierdzeniem odbioru w dniu 23 grudnia  



 
     2010 roku otrzymali projekt uchwały zmieniająca uchwałę w sprawie podatku od nieruchomości  
     i zwolnień od tego podatku w Gminie Sulęczyno oraz z kopią ustawy z dnia 24 września  
     2010 roku o zmianie ustawy o podatkach i opłatach lokalnych ( Dz.U. Nr 225,poz.1461 ). 
 
     Zabrał głos Wójt Gminy Bernard GRUCZA twierdząc, iż należy zmienić zapis w uchwale  
     Nr XXVIII/226/2010 Rady Gminy Sulęczyno z dnia 13 października 2010 roku w sprawie  
     podatku od nieruchomości i zwolnień od tego podatku w gminie Sulęczyno w punkcie 4 ust.1  
     w § 1.  
     § 1 ust.1 punkt 4 otrzymuje brzmienie: 
     “4)związanych z prowadzeniem działalności gospodarczej w zakresie udzielania świadczeń  
          zdrowotnych, zajętych przez podmioty udzielające tych świadczeń – 2,66 zł ”. 
     Kwoty nie zmieniamy, lecz tylko treść brzmienia punktu 4. 
 

      Rada nie wniosła uwag do powyższej propozycji. 
 
     Następnie Przewodniczący Rady Gminy odczytał projekt uchwały zmieniająca uchwałę w  
     sprawie podatku od nieruchomości i zwolnień od tego podatku w Gminie Sulęczyno i poddał   
     pod głosowanie przedstawiony projekt uchwały. 
 
     Kto z radnych jest za podjęciem uchwały w przedstawionej wersji? 
 
     Głosowanie przebiegało, jak poniżej: 
 

     - za podjęciem uchwały zmieniająca uchwałę w sprawie podatku od nieruchomości i zwolnień  
       od tego podatku w Gminie Sulęczyno głosowało 15 radnych. 
    
     Rada Gminy jednogłośnie podjęła uchwałę w przedmiotowej sprawie. 
       
     UCHWAŁA – Nr III/9/2010 Rady Gminy Sulęczyno z dnia 29 grudnia 2010 roku  
     zmieniająca uchwałę w sprawie podatku od nieruchomości i zwolnień od tego podatku     
     w Gminie Sulęczyno stanowi załącznik do niniejszego protokołu; 
 

  b)określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych w Gminie Sulęczyno. 
 
      Radni Rady Gminy w komplecie materiałów za potwierdzeniem odbioru w dniu 23 grudnia  
      2010 roku otrzymali projekt uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od      
      środków transportowych w Gminie Sulęczyno. 
      
      Wójt Gminy Barnard GRUCZA stwierdził, iż dotychczasowa uchwała obowiązuje od  
      01 stycznia 2007 roku, którą musimy dostosować do obowiązujących przepisów, tj. do stawek  
      minimalnych, zgodnie z obwieszczeniem Ministra Finansów z dnia 11 października 2010 roku  
      w sprawie stawek podatku od środków transportowych obowiązujących w 2011 roku ( M.P.  
      Nr 75,poz.950 ).  
 
        Rada Gminy do tych propozycji nie wniosła uwag. 
 
      W związku z powyższym Przewodniczący Rady Gminy odczytał projekt uchwały w sprawie  
      określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych w Gminie Sulęczyno, a  
      następnie poddał pod głosowanie. 
 
      Kto z radnych jest za podjęciem uchwały w przedstawionej wersji? 
 
      Głosowanie przebiegało, jak poniżej: 
 

      - za podjęciem uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków  
        transportowych w Gminie Sulęczyno głosowało 15 radnych. 
    
      Rada Gminy jednogłośnie podjęła uchwałę w sprawie określenia wysokości stawek podatku od  
      środków transportowych w Gminie Sulęczyno. 



     UCHWAŁA – Nr III/10/2010 Rady Gminy Sulęczyno z dnia 29 grudnia 2010 roku  
     w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych w Gminie  
     Sulęczyno stanowi załącznik do niniejszego protokołu; 
 

c)nabycia gruntu położonego w Sulęczynie. 
 
     Radni Rady Gminy w komplecie materiałów za potwierdzeniem odbioru w dniu 23 grudnia  
     2010 roku otrzymali projekt uchwały w sprawie nabycia gruntu położonego w Sulęczynie. 
      
     Wójt Gminy Bernard GRUCZA stwierdził, iż chodzi o wyraża się zgodę na nabycie części  
     niezabudowanej nieruchomości położonej przy ulicy Szkolnej w Sulęczynie, oznaczonej w  
     ewidencji gruntów, jako działka nr 305/4, stanowiącej własność Mariana Błaszkowskiego, dla  
     której Sąd Rejonowy w Kartuzach prowadzi księgę wieczystą Nr 7009, z przeznaczeniem pod  
     zawrotkę drogi gminnej. Droga nie może być ślepa, musi być zawrotka.  
     Ten skrawek nieruchomości zamierzamy wykupić od Pana Mariana BŁASZKOWSKIEGO. 
     Ponadto rozmawialiśmy z Panem Marianem BŁASZKOWSKIM o wykupieniu od niego gruntu  
     pod parking, gdyż w 2011 roku będziemy gospodarzami dożynek powiatowych w naszej  
     gminie i musimy mieć miejsca parkingowe. 
        
     Przewodniczący Rady Gminy Kazimierz GAWIN odczytał projekt przedmiotowej uchwały  
     i poddał pod głosowanie. 
 
     Rada Gminy przystąpiła do głosowania nad projektem uchwały w sprawie nabycia gruntu  
     położonego w Sulęczynie. 
 

     Głosowanie przebiegało, jak poniżej: 
 

     - za podjęciem uchwały w sprawie nabycia gruntu położonego w Sulęczynie głosowało  
       15 radnych. 
    
     Rada Gminy jednogłośnie podjęła uchwałę w sprawie nabycia gruntu położonego w Sulęczynie. 
 

     UCHWAŁA – Nr III/11/2010 Rady Gminy Sulęczyno z dnia 29 grudnia 2010 roku  
     w sprawie nabycia gruntu położonego w Sulęczynie stanowi załącznik do niniejszego protokołu; 
 

 d)Programu Aktywności Lokalnej Gminy Sulęczyno na lata 2011 – 2015. 
 
     Radni Rady Gminy w komplecie materiałów za potwierdzeniem odbioru w dniu 23 grudnia  
     2010 roku otrzymali projekt uchwały w sprawie Programu Aktywności Lokalnej Gminy  
     Sulęczyno na lata 2011 – 2015. 
   
     Wójt Gminy Bernard GRUCZA stwierdził, iż na stronie 12 punkt 2 dopisać słowo inicjatyw. 
 

     Zabrała głos mieszkanka Gminy Sulęczyno Urszula BLADOWSKA – serdecznie chcę pozdrowić  
     Pana Wójta, Pana Przewodniczącego Rady Gminy, radnych Rady Gminy i zacnych gości. Jako  
     mieszkanka jestem żywo zainteresowana rozwojem Gminy Sulęczyno. 
     Nachodzi mnie taka refleksja, że odczuwamy brak informacji na temat działania Rady Gminy  
     i Urzędu Gminy. 
      
     Przewodniczący Rady Gminy Kazimierz GAWIN odebrał głos przedmówczyni stwierdził, iż w  
     tej chwili jesteśmy przy omawianiu punktu d) podjęcie uchwały, dot. Programu Aktywności  
     Lokalnej Gminy Sulęczyno na lata 2011 – 2015. 
     Tą informację można przedstawić w wolnych wnioskach w punkcie 5 porządku obrad. 
      
     Zakończono dyskusję nad przedmiotowym projektem uchwały. 
  
     Przewodniczący Rady Gminy Kazimierz GAWIN odczytał projekt uchwały i poddał pod  
     głosowanie projekt uchwały w sprawie Programu Aktywności Lokalnej Gminy Sulęczyno na  
 



     lata 2011 – 2015. 
   
     Rada Gminy przystąpiła do głosowania nad podjęciem uchwały. 
      
     Głosowanie przebiegało, jak poniżej: 
 
     - za podjęciem uchwały w sprawie Programu Aktywności Lokalnej Gminy Sulęczyno na lata  
       2011 – 2015 głosowało 15 radnych. 
    
     Rada Gminy jednogłośnie podjęła uchwałę. 
 

    UCHWAŁA – Nr III/12/2010 Rady Gminy Sulęczyno z dnia 29 grudnia 2010 roku  
    w sprawie Programu Aktywności Lokalnej Gminy Sulęczyno na lata 2011 – 2015 
    stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
     Zabrał głos Poseł na Sejm RP dr Stanisław LAMCZYK twierdząc, iż „ po raz pierwszy jestem  
     zaproszony na obrady sesji Rady Gminy Sulęczyno. Wasze problemy też są moimi problemami.  
     Dużym projektem dla gminy jest kanalizacja sanitarna. Dla mnie jest istotny kontakt na  
     miejscu, aby móc poznać potrzeby i stanąć w obronie gminy, jak i  promować gminę.  
     W 2011 roku życzę wszystkim wszystkiego dobrego, zdrowia, pomyślności i udanych decyzji ”.   
       
      Następnie zabrał głos Wicestarosta Powiatu Kartuskiego Bogdan ŁAPA  
      „ Panie Pośle RP, Panie Wójcie jestem samorządowcem przez 12 lat prowadziłem samorząd w  
     Żukowie.  
     Życzę Państwu, żeby budżet był zrealizowany w 100 %. Chciałbym pogratulować Panu Wójtowi  
     za wybór na funkcje wójta, a Państwu życzę dobrej, spokojnej i twórczej pracy. Deklaruję  
     pomoc gminie, która jest w kompetencji powiatu.  
     Planuje się modernizację drogi w Borku i chodnik 100 m.  
     Życzę w nadchodzącym roku wszystkim zdrowia, pogody ducha i rozwoju Gminy Sulęczyno ”.   
      
e)uchwalenia budżetu Gminy Sulęczyno na rok 2011. 
 
     Radni Rady Gminy w komplecie materiałów za potwierdzeniem odbioru w dniu 23 grudnia  
    2010 roku otrzymali projekt uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Sulęczyno na rok  
    2011. 
 
    Skarbnik Gminy Barbara WAWRZON szczegółowo omówiła projekt budżetu Gminy Sulęczyno  
    na rok 2011. 
 
    Dyskusja: 
 
    1.Radny Jacek DRIWA – jeżeli ta zima dalej będzie taka śnieżna, to czy wystarczy nam środków  
       finansowych na odśnieżanie dróg? 
       Dotychczas drogi odśnieżane są bardzo dobrze.  
 
       Wyjaśnień udzielił Wójt Gminy Barnard GRUCZA twierdząc, iż z utrzymaniem dróg musimy  
       sobie dać radę. Dojazd do posesji jest bardzo ważny, gdyż chodzi o przejazd, np. karetki  
       pogotowia, straży pożarnej, lekarza na wizytę domową.  
       Proszę wszystkich o wyrozumienie, lecz postaramy się, że drożność dróg będzie taka, jaka jest  
       obecnie. 
       Co się tyczy budżetu Gminy Sulęczyno na rok 2011 opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej w  
       Gdańsku jest pozytywna. 
 

    Rada Gminy nie wniosła uwag do projektu uchwały. 
 

    Przewodniczący Rady Gminy odczytał projekt uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy  
    Sulęczyno na rok 2011, a następnie poddał pod głosowanie. 
 
     Głosowanie przebiegało, jak poniżej: 
 

     - za podjęciem uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Sulęczyno na rok 2011 



       głosowało 15 radnych. 
    
     Rada Gminy jednogłośnie podjęła uchwałę. 
 

    UCHWAŁA – Nr III/13/2010 Rady Gminy Sulęczyno z dnia 29 grudnia 2010 roku  
    w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Sulęczyno na rok 2011 stanowi załącznik do niniejszego  
      protokołu; 
 

   f)uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Sulęczyno na lata 2011 – 2022. 
 
      Radni Rady Gminy w komplecie materiałów za potwierdzeniem odbioru w dniu 23 grudnia  
      2010 roku otrzymali projekt uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej  
      Gminy Sulęczyno na lata 2011 – 2022. 
 
      Skarbnik Gminy Barbara WAWRZON udzieliła wyjaśnień twierdząc, ponieważ mamy  
      poręczenie kredytu dla Spółki Wodno-Kanalizacyjnej w Sierakowicach to prognoza musi być    
      na taki okres.  
       
      Wójt Gminy Bernard GRUCZA stwierdził, że opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej w  
      Gdańsku jest pozytywna. 
      Wykazane uwagi przez Regionalną Izbę Obrachunkową w Gdańsku zostały poprawione  
      i naniesione w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Sulęczyno na lata 2011 – 2022. 
       
      Rada Gminy nie wniosła uwag do Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Sulęczyno na lata  
      2011 - 2022. 
 
      Następnie Przewodniczący Rady Gminy Kazimierz GAWIN poddał pod głosowanie projekt  
      uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Sulęczyno na lata  
      2011 – 2022 zadając pytanie: kto z radnych jest za podjęciem uchwały w przedstawionej wersji? 
 
      Rada Gminy przystąpiła do głosowania. 
 
      Głosowanie przebiegało, jak poniżej: 
 

     - za podjęciem uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy      
       Sulęczyno na lata 2011 – 2022 głosowało 15 radnych. 
    
     Rada Gminy jednogłośnie podjęła uchwałę w przedmiotowej sprawie. 
 

     UCHWAŁA – Nr III/14/2010 Rady Gminy Sulęczyno z dnia 29 grudnia 2010 roku  
     w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Sulęczyno na lata 
      
     2011 – 2022 stanowi załącznik do niniejszego  protokołu; 
 

 g)powołania Rady Społecznej Gminnego Ośrodka Zdrowia w Sulęczynie. 
 
     Radni Rady Gminy w komplecie materiałów za potwierdzeniem odbioru w dniu 23 grudnia  
     2010 roku otrzymali projekt uchwały w sprawie powołania Rady Społecznej Gminnego  
     Ośrodka Zdrowia w Sulęczynie. 
 
     Wójt Gminy Bernard GRUCZA stwierdził, iż osobą wskazana przez Wojewodę Pomorskiego  
     jest Pan Bogusław ORŁOWSKI, a który jest obecny na obradach. 
     Do tej pory członkiem Rady Społecznej Gminnego Ośrodka Zdrowia w Sulęczynie był Pan  
     Józef SABOROWSKI.  
     Rozmawiałem z nim o dalszym uczestnictwie w tej radzie. Wyraził zgodę i miał być dzisiaj  
 
     obecnym na obradach sesji. Poinformował, że nie będzie uczestniczy w obradach sesji, gdyż  
     musi pilnie pojechać do Urzędu Skarbowego w Kościerzynie.  
 



     Przewodniczący Rady Gminy Kazimierz GAWIN zadał pytanie Panu Bogusławowi  
     ORŁOWSKIEMU, czy wyraża zgodę na powołanie w skład Rady Społecznej Gminnego  
     Ośrodka Zdrowia w Sulęczynie? 
     Pan Bogusław ORŁOWSKI stwierdził, tak, wyrażam zgodę. 
     Następnie Przewodniczący Rady Gminy Kazimierz zadał pytanie: czy Rady Gminy wyraża  
     zgodę, aby w skład Rady Społecznej Gminnego Ośrodka Zdrowia w Sulęczynie powołać Pana  
     Józefa SABOROWSKIEGO? 
     Czy ktoś z radnych jest przeciwny? 
     Stwierdził, iż nie widzę. W związku z powyższym proszę o wpisanie do projektu uchwały Pana  
     Józefa SABOROWSKIEGO. 
     Rada Gminy do przedmiotowego projektu uchwały wpisała Pana Józefa SABOROWSKIEGO. 
     Przewodniczący Rady Gminy Kazimierz GAWIN: zamykam dyskusję w tej sprawie, a następnie  
     odczytał projekt uchwały. 
    
     Rada Gminy przystąpiła do głosowania nad podjęciem uchwały w sprawie powołania Rady  
     Społecznej Gminnego Ośrodka Zdrowia w Sulęczynie. 
 
     Głosowanie przebiegało, jak poniżej: 
 
     - za podjęciem uchwały w sprawie powołania Rady Społecznej Gminnego Ośrodka Zdrowia w  
       Sulęczynie głosowało 15 radnych. 
    
     Rada Gminy jednogłośnie podjęła uchwałę. 
 

     UCHWAŁA – Nr III/15/2010 Rady Gminy Sulęczyno z dnia 29 grudnia 2010 roku  
     w sprawie powołania Rady Społecznej Gminnego Ośrodka Zdrowia w Sulęczynie 
       stanowi załącznik do niniejszego  protokołu. 
 

Ad 5 
 

   Interpelacje i wolne wnioski. 
 

1.Pani Urszula BLADOWSKA mieszkanka Sulęczyno – jestem mieszkanką tutejszej gminy. Jestem  
    głęboko zainteresowana wizytówką naszej gminy, chciałabym, aby się dobrze mówiło o naszej  
    gminie. Czuję niedosyt informacji pomiędzy Urzędem, a mieszkańcami. Jesteśmy  
    społeczeństwem obywatelskim i chciałabym, żeby gmina wzorem miast i miasteczek wydawała  
    biuletyn. Ludzie chętnie czekają na informacje ze strony Urzędu.  
    W biuletynie powinno znaleźć się: 
     a) aktualne przedsięwzięcia władz gminy; 
    b) informacje o imprezach lokalnych. 
         Jeżeli mieszkaniec dostanie taki biuletyn, to nie będzie musiał sięgać do Internetu po  
         informacje.      
         Na taki biuletyn czekają głównie „ osoby wcześniej urodzone ”; 
     c) ogłoszenia o spotkaniach organizowanych w Bibliotece Publicznej w Sulęczynie. 
         Wiem, że w bibliotece organizuje się ciekawe spotkania z wybitnymi ludźmi; 
     d) stałą rubrykę winne mieć wszystkie szkoły na terenie gminy. Dużo się robi w szkołach, ale z  
          tym trzeba docierać do społeczeństwa, m.in. chodzi o podniesienie autorytetu nauczyciela; 
     e) promować ludzi sukcesu, niekoniecznie z naszej gminy. Jest to dobry cel wychowawczy; 
     f) stałą rubrykę powinna mieć: 
         - biblioteka publiczna, 
         - straż pożarna, 
         - Zrzeszenie Kaszubsko-Pomorskie, 
         - policja. 
    g) żeby odbywały się sprawozdania z tego, a wyniki ogłaszać w biuletynie.  
    W miarę rozwoju takiego biuletynu rozszerzyć go o różne sprawy, m.in.:  
    - ukazując miejsca, które warto zwiedzać, 
    - numery telefonów dyżurującego Wójta, pracowników. 
   Skoro by taki biuletyn powstał to byłaby transmisja z gminy do mieszkańców.  
   Chciałabym usłyszeć głosy radnych w tej sprawie.  



   Sądzę, że Pan Wójt Gminy wykaże się energią i z tym coś zrobi. To jest moja propozycja. Myślę,  
   że coś w tej dziedzinie zacznie się dziać.  
 

2.Radny Stefan KARCZ stwierdził, iż taki biuletyn jest bardzo potrzebny. Jest to inicjatywa  
   mieszkańców. 
   Ponadto stwierdził, iż na terenie gminy za mało jest zamykanych tablic informacyjnych.  
   Cieszę się, że się promuje i wspiera organizacje pozarządowe. 
   Jednocześnie chciałbym poinformować, że Stowarzyszenie Sołectwa Mściszewice w dniu  
   09 stycznia 2011 roku ( tj. niedziela ) organizuje w Mściszewicach Orkiestrę Świątecznej Pomocy.  
   Zebrane środki będą przeznaczone dla dzieci z chorymi nerkami i układu moczowego.   
   Zapraszam do Mściszewic. 
    
3.Radny Jacek DRIWA zwrócił się do Pana Wójta o ponowne przypomnienie mieszkańcom gminy  
   o odśnieżaniu dachów. Ponowić jeszcze przed 31 grudnia 2010 roku ( sylwestrem ) apel do  
   mieszkańców gminy.  
 

4.Mieszkaniec gminy Józef WENTA poruszył sprawę nie odśnieżonego odcinka koło piekarni w  
   Sulęczynie.  
 

   Wójt Gminy Bernard GRUCZA stwierdził, iż proszę o wyrozumiałość. Na odcinkach mniej  
   uczęszczanych jest śnieg. 
   Zgodnie z przepisami ustawy o utrzymaniu czystości i porządku w gminach oraz regulaminem o  
   utrzymaniu czystości i porządku na terenie Gminy Sulęczyno właściciele nieruchomości  
   zobowiązani są do uprzątania błota, śniegu, lodu i innych zanieczyszczeń z części nieruchomości  
   udostępnionej do użytku publicznego oraz chodnika położonego bezpośrednio przy granicy  
   nieruchomości.  
   Błoto, śnieg i lód należy pryzmować na chodniku przy krawędzi jezdni, z zachowaniem  
   minimum 1 m od pnia drzewa, w sposób nie utrudniający ruchu pieszych i pojazdów. Właściciel  
   nieruchomości zobowiązany jest także do niezwłocznego usuwania z budynków i ich części oraz  
   urządzeń infrastruktury technicznej sopli i nawisów śniegu stwarzających zagrożenie dla  
   przechodniów.  
 
5.Sołtys sołectwa Sulęczyno Bernadeta BASKE wnioskowała o większą ilość tablic informacyjnych  
    ( pod szkłem lub pod siatką ). 
 
    Wójt Gminy Bernard GRUCZA stwierdził, iż:  
 
     - biuletyn informacyjny – przyjmuję do realizacji, lecz kiedy ukaże się biuletyn informacyjny w  
        tej chwili nie jestem wstanie określić. Musimy zorientować się jak to funkcjonuje w  
        ościennych gminach, 
     - tablice informacyjne – przyjmujemy wniosek do realizacji.  
 
     Radny Grzegorz STEFAŃSKI stwierdził, iż biuletyn informacyjny był wydawany w pierwszej  
     kadencji za Wójta Wojciecha Woronina. 
 

  6.Mieszkaniec wsi Borek Bogdan MALEK – odśnieżanie jest konieczne, aby dzieci mogły  
     dojeżdżać do szkoły, lekarz do chorego, straż pożarna do pożaru. W okresie zimowym można  
     organizować różnego rodzaju atrakcje, np. kuligi z pochodniami. 
 
  7.Mieszkaniec wsi Sulęczyno Gerard GAWIN poruszył następujące sprawy:  
 
     a)pogratulował Panu Bernardowi GRUCZA wyboru na funkcje Wójta oraz pogratulował  
        wyboru wszystkim radnym Rady Gminy i życzył owocnej pracy w tej kadencji, 
     b)kiedy nareszcie będą tablice dwujęzyczne w naszej gminie? 
     c)należy zmienić podział powiatu kartuskiego na okręgi wyborcze. Gmina Sulęczyno nie  
        powinna być w jednym okręgu wyborczym z Gminami Sierakowice i Chmielno. 
        Gmina Sulęczyno nie może konkurować z gminą Sierakowie, która liczy ponad 16 tysięcy  
        mieszkańców. 
          Powinniśmy być połączeni z Gminami Somonino i Stężyca. 
 



     Wójt Gminy Bernard GRUCZA udzielił wyjaśnień twierdząc, iż: 
 
      - tablice w języku kaszubskim – sprawa skierowana jest do Ministerstwa Spraw Wewnętrznych  
        i Administracji. Czekamy na wpisanie Gminy Sulęczyno do Rejestru gmin, na którym  
        obszarze używane są nazwy w języku mniejszości; 
      - mandaty wyborcze do Rady Powiatu -  sprawę skierujemy do Rady Powiatu Kartuskiego o  
        rozważenie zmian w okręgach wyborczych. 
 
   8.Radny Jerzy BOBER wnioskował o przygotowanie większej ilości wniosków dotyczących  
       różnych zadań inwestycyjnych, aby móc uzyskać unijne środki finansowe unijne. 
 
       Wójt Gminy Bernard GRUCZA wyjaśnił, iż złożyliśmy dwa duże wnioski, a dot.: 
        - budowa drogi Kistowo – Kistówko – Chojna, 
        - budowa drogi do Bukowej Góry. 
        Będziemy składać wniosek o budowę drogi Węsiory – Gapowo.  
        Stan dróg do naszych domostw będzie moim oczkiem uwagi. 
 
        Radny Jacek DRIWA – w prasie pisano, iż otrzymaliśmy na drogę Kistowo – Kistówko –  
        - Chojna 4 mln zł.  
         
        Wójt Gminy Bernard GRUCZA – pieniędzy na tą drogę jeszcze nie ma. 
        Można pozyskać środki na tzw. miękkie projekty, np. z Grupy Rybackiej dla prywatnych  
        właścicieli jezior. 
        Nie mamy przygotowanych planów technicznych. Myślimy o pozyskaniu środków na  
        kąpielisko. 
     
     9.Radny Zbigniew KLAWIKOWSKI – co z budową chodnika przy drodze wojewódzkiej w  
        Mściszewicach? 
 
        Wójt Gminy Bernard GRUCZA stwierdził, iż wybieram się wspólnie z Sekretarzem Gminy do  
        nowo powołanego  Dyrektora Zarządu Dróg Wojewódzkich w tej sprawie. 
          
   10.Mieszkaniec Żakowa Józef WENTA poruszył następujące sprawy: 
 
         a) braku placów zabaw dla dzieci.  
              Uruchomić place zabaw dla dzieci. 
              Jednocześnie stwierdził, iż może przekazać wykonane przez siebie przedmioty, które  
              mogłyby być zamontowane na placach zabaw;   
         b) rozgraniczyć drogę ( konflikt pomiędzy Panem Wentą, a Panem Itrychem ). 
 
         Wójt Gminy Bernard GRUCZA wyjaśnił, iż:  
 
         - mamy skromny plac zabaw przy przedszkolu, 
         - rozgraniczenie drogi – jest to droga państwowa, nie ma potrzeby rozgraniczenia. 
    
         Mieszkaniec Borka Bogdan MALEK stwierdził, iż Pan Wenta przez siebie wykonane  
         przedmioty chce przekazać na licytację na Orkiestrę Świątecznej Pomocy. 
  
     Na powyższym wyczerpano porządek obrad III sesji VI kadencji Rady Gminy Sulęczyno. 
 
     Na zakończenie Przewodniczący Rady Gminy Kazimierz GAWIN życzył wszystkim 
szczęśliwego Nowego Roku i podziękował wszystkim za obecność oraz stwierdził „ zamykam 
obrady III sesji Rady Gminy Sulęczyno ”. 
 
PROTOKOŁOWAŁA:      

                                          
 Jolanta BRONK                                                      
 Inspektor ds. obronnych 
 oraz obsługi Rady Gminy  
 i jej organów Urzędu Gminy  
 Sulęczyno  



 

 


